

<b>DRAFT ACTION PLAN FOR THE ESTABLISHMENT OF THE 3CMDPR</b>			
<b>N</b>	<b>Action</b>	<b>Timeline</b>	<b>Responsible</b>
1	Note Verbale for inclusion of progress report on the establishment of the mechanism will be submitted for inclusion in the agenda of the 42 <sup>nd</sup> Ordinary Session of the Executive Council to be held in February 2023.	<b>30 November 2022</b>	<b>AUC/EMB. ALG</b>
2	Inputs on and adoption of this Concept Paper for the establishment of the mechanism by AU Member States' Heads of Civil Protection and Disaster Management.	<b>7-9 December 2022</b>	<b>AUMS</b>
3	Adoption of survey tool for assessment of existing capacities and best practices for disaster preparedness and response in AU member states that could be potentially be utilised for pan-African responses.	<b>7-9 December 2022</b>	<b>AUMS</b>
4	Adoption of action plan for the development of the Statute of the mechanism.	<b>7-9 December 2022</b>	<b>AUMS</b>
5	Progress report on the establishment of the mechanism will be submitted for inclusion in the 42 <sup>nd</sup> AU Executive Council session in February 2023.	<b>20 December 2022</b>	<b>AUC</b>
6	42 <sup>nd</sup> Ordinary Session of the AU Executive Council will endorse the progress report.	<b>February 2023</b>	<b>Exc Council</b>
7	Member states will return completed questionnaire for the assessment of existing best practices and capabilities for disaster preparedness and response that could be potentially be deployed for pan-African response.	<b>28 February 2023</b>	<b>AUMS</b>
8	Draft Statute will be developed and translated in all AU languages and shared with AU member states for inputs.	<b>31 May 2023</b>	<b>AUC</b>

9	Member States provided inputs on the draft Statute to AU Commission for consideration and validation by Member States.	<b>30 June 2023</b>	<b>AUMS</b>
10	Draft Statute will be discussed and validated by Member States' Heads of Civil Protection and Disaster Management.	<b>29-31 August 2023</b>	AUMS
11	Statute for the establishment of the mechanism will be endorsed by the competent STC.	<b>23-27 October 2023</b>	AUC
12	AU Permanent Representative Committee will consider the Statute and will discuss the legal and financial aspects and will recommend its adoption at the next Session of the Executive Council to be held in February 2024.	<b>January 2024</b>	PRC
13	The Ordinary Session of the Executive Council will endorse the Statute and will submit them to the AU Assembly of Heads of State and Government. Upon approval by the Heads of State, the statutes will enter into force with an orientation on when the mechanism will become operational	<b>February 2024</b>	HoSG

<b>PROJET DE PLAN D'ACTION POUR LA MISE EN PLACE DU M3CPRC</b>			
<b>N</b>	<b>Activité</b>	<b>Période</b>	<b>Responsable</b>
1	Soumission de la note verbale pour l'inclusion du rapport d'activité sur la mise en place du mécanisme pour inscription à l'ordre du jour de la 42e session ordinaire du Conseil exécutif qui se tiendra en février 2023	<b>30 Novembre 2022</b>	<b>AUC/Amb. Algérie</b>
2	Contribution et adoption du présent document conceptuel pour la mise en place du mécanisme par les responsables de la Protection civile et de la Gestion des catastrophes des États membres de l'UA.	<b>7-9 Décembre 2022</b>	<b>AUMS</b>
3	Adoption de l'outil d'enquête pour l'évaluation des capacités existantes et des meilleures pratiques en matière de préparation et de réponse aux catastrophes dans les États membres de l'UA, qui pourraient éventuellement être utilisées pour des réponses panafricaines.	<b>7-9 Décembre 2022</b>	<b>AUMS</b>
4	Adoption du plan d'action pour l'élaboration du Statut du mécanisme	<b>7-9 Décembre 2022</b>	<b>AUMS</b>
5	Soumission du rapport d'étape sur la mise en place du mécanisme pour la 42e session du Conseil exécutif de l'UA en février 2023.	<b>20 Décembre 2022</b>	<b>AUC</b>
6	La 42ème session ordinaire du Conseil exécutif de l'UA approuvera le rapport d'activité.	<b>Février 2023</b>	<b>Exc. Council</b>

7	Les États membres renverront le questionnaire rempli pour l'évaluation des meilleures pratiques et capacités existantes en matière de préparation et de réponse aux catastrophes qui pourraient être déployées pour la réponse panafricaine.	<b>28 Février 2023</b>	AUMS
8	Le projet de statut sera élaboré et traduit dans toutes les langues de l'UA et partagé avec les États membres de l'UA pour leurs contribution	<b>31 Mai 2023</b>	AUC
9	Les États membres fournissent leurs contributions sur le projet de statut à la Commission de l'UA pour examen et validation par les États membres.	<b>30 Juin 2023</b>	AUMS
10	Le projet de statut sera discuté et validé par les chefs de la protection civile et de la gestion des catastrophes des États membres.	<b>29-31 Aout 2023</b>	AUMS
11	Les statuts pour l'établissement du mécanisme seront approuvés par les CTS compétent. .	<b>23-27 Octobre 2023</b>	CTS
12	Le Comité des représentants permanents de l'UA examinera le statut et discutera des aspects juridiques et financiers et recommandera son adoption lors de la prochaine session du Conseil exécutif qui se tiendra en février 2024.	<b>Janvier 2024</b>	COREP
13	La session ordinaire du Conseil exécutif approuvera les statuts et les soumettra à la Conférence des chefs d'État et de gouvernement de l'UA. Une fois approuvés par les chefs d'État, les statuts entreront en vigueur avec une orientation sur la date à laquelle le mécanisme deviendra opérationnel.	<b>Février 2024</b>	HoSG